NOMURA



Zhu Wen Hui Senior research fellow, Bauhinia Foundation, Research Centre, Anchor and Commentator on Phoenix TV

朱文辉 智经研究中心高级研究员,凤凰卫视主持人及评论员

Dr. Zhu is a senior research fellow at the Bauhinia Foundation Research Centre, and anchor and commentator on Phoenix TV. He is a part-time member of the Central Policy Unit of the HK government, an advisor to the Advisory Committee for the Co-operation between Guangzhou, HK and Macau, a council member of China Development Institute in Shenzhen, China. Dr. Zhu advises various local governments in coastal and northeastern China. In addition he has been independent non-executive director of Shimao International Holdings (640 HK) since 15 Dec 2004 and Doxen Energy Group (668 HK) since 31 Dec 2011.

Dr. Zhu holds a PhD in Economics from the Renmin Universality and was a visiting researcher at the Brookings Institute from 2004-2005. Dr. Zhu's focus areas are economic and commercial development in greater China and East Asia; China's opening-up and regional economic development; national security issues in Northeast Asia.

朱文辉现任智经研究中心高级研究员,凤凰卫视主持人及评论员。兼任香港特区政府中央政策组非全职顾问,广州香港澳门合作咨询委员会顾问,综合开发研究院(中国深圳)特聘研究员。担任沿海和东北多个地方政府的顾问。并于 2004 年 12 月 5 日及 2011 年 12 月 31 日起分别担任世贸国际有限公司(640 HK)和东星能源(668 HK)独立非执行董事。

朱先生获得中国人民大学经济学博士学位,并于 2004 年至 2005 年间曾任美国布鲁金斯研究所访问研究员。 主要研究领域是大中华及东亚地区经济及商业发展、中国对外开放与区域经济发展、东北亚安全问题等。